
23. a 24. januára sa uskutočnil zápis detí do 1. 
ročníka pre školský rok 2012/2013. K zápisu 
prišlo 27 detí, z ktorých je 17 chlapcov a 10 
dievčat. Všetky deti prešli prvým „testovaním“ 

úspešne a dokázali, že na vstup do školy sú 
pripravené. Je predpoklad, že v budúcom roku 
budeme mať opäť dve prvácke triedy. 

PK

V januári sme zapísali sme nových prváčikov

Pani učiteľka ako druhá mamina

Čoskoro budem prvák Len sa nezľaknúť

Lyžovačka
Kufre, lyže, batohy,
ideme my na hory. 
V autobuse sedíme,

na lyže sa tešíme. 
Vonku sniežik chumelí,

krajina sa vybieli. 
Zima veľká prišla,
k Yetimu som išla. 
Lyžujeme celé dni,

unavení nie sme my.
Snažíme sa všetci veru,

za dobrých lyžiarov nás berú.
Večer sadáme do gauča.
Nech žije naša „Valča“!

Na chate sa jašíme, 
učiteľov trápime. 

Padáme jak hnilá hruška,
občas je to riadna fuška.
V sadre má nohu Erika,

je to hrdinka veliká. 
Nastal rozlúčkový čas,

dúfam, že vrátime sa zas.
Valčianska dolina – ĎAKUJEME,

lebo výborne lyžujeme. 

Dominika Žemlová, 7. ročník
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SIEDMACI SA UČILI LYŽOVAŤ
Rok čo rok závidíme siedmakom krásny týždeň 
na lyžiach. Krásne zážitky, kopec zábavy, 
úžasné prostredie... Valčianska dolina opäť 
nesklamala a parťáci siedmaci zo Špačiniec sa 
s našimi veľmi rýchlo skamarátili. 
Začiatky boli u mnohých asi ťažké, ale vrátili 
sa s úsmevom na perách a s nespočetným 
množstvom príhod, ktoré rozprávajú doteraz. 
Ako sa im teda páčilo?

Vytúžená lyžovačka
Konečne nastal deň D! Už od rána som sa 
nevedela dočkať lyžovačky. Tatino ma priviezol 
pred školu a spolu s ostatnými spolužiakmi 
sme čakali... O chvíľu prišiel autobus. Naložili 
sme lyže, kufre a hurá na cestu! Už cestou tam 
sme sa zoznámili s niektorými Špačinčanmi, 
boli veľmi kamarátski. Asi po troch hodinách 
sme tam dorazili. Hostel u Yetiho bol nádherný. 
Boli sme veľmi spokojní s pekným ubytovaním 
a výbornou stravou. Najprv sme sa vybalili a 
potom sme išli na lyže. Rozdelili nás na dve 
skupiny: tí lepší boli v prvej a tí, ktorí potrebujú 
svoje lyžiarske zručnosti ešte zdokonaľovať, 
boli v druhej skupine. Na druhý deň sme už 
všetci jazdili na vleku. Niektorí išli s pánom 
riaditeľom aj na lanovku. Ďalšie dni sme už 
jazdili v skupinkách. Poobede sme mali vždy 
odpočinok. A po dvoch hodinách oddychu 
sme išli opäť lyžovať. Za odmenu sme mali v 
o štvrtok  večerné lyžovanie. Bolo to super a 
myslím si, že každému sa určite páčilo. Z nás 
a Špačinčanov sa stal super kolektív. Zažili 
sme kopu skvelých zážitkov. Táto lyžovačka 
bola úžasná, sme radi, že naša škola organizuje 
lyžiarske kurzy. Všetci sme sa naučili lyžovať, a 
preto patrí nášmu pánovi riaditeľovi obrovské 
ĎAKUJEME! 

Dominika Čapkovičová

Na lyžovačke vo Valčianskej doline som zažila 
veľa krásnych zážitkov. Jeden z nich bol, keď 
sme mohli ísť na vrch svahu, predtým sme 

totiž mohli ísť len do polovice. Z tej výšky 
som videla krásne zasnežené vrchy. Prvýkrát 
sme sa s babami veľmi báli, a tak trochu aj 
druhýkrát, ale potom sme išli tretí a štvrtý 
raz a už sme sa vôbec nebáli. Zo začiatku sme 
chodili pomalšie, ale postupne sme naše jazdy 
zrýchľovali, až sme sa naučili rýchlo a správne 
lyžovať. Predposledný deň sme všetci pretekali 
na čas. Prví traja vyhrali medaile a diplomy. 

Tamara Lehutová

Na lyžovačke bolo super! Naučili sme sa dobre 
lyžovať a máme odtiaľ plno zážitkov. Napríklad 
hneď prvý deň, keď sme išli na svah... Učili 
nás základy a ja som spadla a vôbec som sa 
nevedela postaviť. Tak ma musel prísť postaviť 
pán riaditeľ. No trochu som sa hanbila, ale 
veď... spadnúť môže každý! No nie? 

Dominika Kučerová

Lyžovačka bola veľmi dobrá. Sama som si 
nemyslela, že to bude také fajn. Môj najväčší 

zážitok bol, že som prvýkrát stála na lyžiach. 
Naučila som sa lyžovať!!! Myslela som si, že 
to bude niečo veľmi ťažké. Ale bolo to ľahké, 
veď sme mali perfektných inštruktorov (pán 
riaditeľ). Nebola som síce najlepšia, ale som 
rada, že som to zvládla. Keď som mohla ísť 
prvýkrát na pumu, trochu som sa bála. Ale 
potom to prešlo a jazdila som hore-dolu. 
Lyžovačka skončila veľmi rýchlo. Kľudne by 
som sa tam znova vrátila. 

Dáša Krajčovičová

Na lyžovačke bolo nádherne. Spoznal som tam 
nových kamarátov a a kamarátky. Najviac sa mi 
páčilo nočné lyžovanie. Škoda, že sme ho mali 
iba raz. Nepáčilo sa mi, že sme išli tak skoro 
spať. Najlepší deň na lyžovačke bol ten, keď 
sme pretekali v obrovskom slalome. 
Moja pamiatka na lyžovačku je dobrý pocit 
z lyžovania a som šťastný, že som sa naučil 
lyžovať. 

Marcel Lackovič

Nahodíme zimné pózy

To je pocit -
- byť na stupienku víťazov! zaslúžene Naša lyžo-parta
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EXPERT
geniality show

MAKSÁCI
naďalej úspešní

PYTAGORIÁDA

SÚŤAŽÍME

Nedávno nám na školu dorazili výsledky 
celoslovenskej vedomostnej súťaže EXPERT 
geniality show, do ktorej sa zapojilo spolu 
4 366 súťažiacich žiakov 6. až 9. ročníka.                                           
V tomto školskom roku boli pre všetky vekové 
kategórie rovnaké štyri súťažné témy: Do you 
speak English, Tajomstvá prírody, Svetobežník             
a Spoločnosť kedysi a dnes. 
Z našich žiakov sa najlepšie darilo šiestakovi 
Richardovi Bubánovi.  Ten sa vo svojej kategórii 
v téme Tajomstvá prírody umiestnil na 31. mieste 
a v celkovom poradí skončil 62., čo je krásne 
umiestnenie medzi viac ako 4 300 súťažiacimi. 
Odteraz sa môže hrdiť titulom TOP-EXPERT.
Ďalším úspešným „expertom“ sa stal siedmak 
Andrej Bartošovič. V téme Svetobežník si 
medzi všetkými súťažiacimi siedmakmi svojimi 
vedomosťami vysúťažil 64. miesto a získal titul 
EXPERT. Chlapci dostali diplomy. Gratulujeme       
a želáme ešte veľa úspechov!

Naše decká aj naďalej riešia úlohy 
matematického korešpondenčného sem-
inára MAKS. Do konca školského roka 
ich čakajú ešte dve kolá. Po treťom kole si 
mnohí z nich naďalej držia veľmi pekné 
umiestnenie. V rámci kraja sú všetci         
v prvej 50-ke. Najlepšie pozície si držia: 

Poradie ešte nie je definitívne, po dvoch 
ďalších kolách sa môže ešte veľa zmeniť. 
Všetkým našim mladým matematikom 
držíme palce!

V decembri sa všetci súťaženiachtivížiaci 
„potrápili“ s úlohami školského kola 
matematickej Pytagoriády. Body mohli 
získať za správne vypočítané úlohy a za čas. 
Tí najlepší budú reprezentovať školu v marci 
na okresnom kole v Trnave.

Budú to naši úspešní riešitelia piatak Mar-
cel Bardač, šiestak Richard Bubán, siedmak 
Andrej a ôsmak Jakub Bartošovičovci. Veľa 
šťastia, chlapci!   Mgr. Helena Danišová

Meno žiaka Trieda Miesto v kraji Miesto v SR

Barbora Rapantová 6.B 1. – 2. 1. – 69. 

Marcel Lackovič 7. 1. 52.

Lucia Lackovičová 8. 4. 67. - 70.

ĎAKUJEM, NEPROSÍM SI

Každý rok sa s deviatakmi v chémii (no nielen s nimi a nielen v tomto 
predmete) prepracujeme k téme alkohol. Podaktorí sa usmejú popod 
fúz, vymenia si navzájom veľavravné pohľady alebo sa zatvária 
zhnusene... Vyjadrili sa takto:

Podľa mňa je alkohol odpad, ktorý nám iba ničí zdravie. Alkohol 
nemusím. V mojej mysli vyvoláva toto slovo zlý pocit. Na otázku, či už 
som skúšala tento škodlivý nápoj, by som odpovedala áno. ...asi preto, 
že som sa chcela cítiť tak dospelácky, ale prišla som na to, že mi to ani 
trochu nechutí. Nechápem napríklad mladé partie, ktoré to s alkoholom 
preháňajú. Ja osobne si myslím, že zabávať sa dá aj bez neho. 

Lucia Pálková

Alkohol nie je ničím zaujímavý. Ľudia, ktorí ho pijú, sa správajú odlišne. 
Niektorí majú po ňom lepšiu náladu a stále sa smejú, iní zase robia 
zle a sú agresívni. Keď je alkohol v rodine, tak vznikajú rôzne hádky                        
a často sa tým rodina rozpadá. Keď niekto pije iba príležitostne, tak je to 
v poriadku. Horšie je, keď si človek na to navykne a potrebuje to každý 
deň. Ja nenávidím ľudí, ktorí sú opití a agresívni. Často hovoria veci, 
ktoré by možno nikdy nepovedali. 

Natália Gabrielová

Alkohol sa návšteve ponúka. Nie preto, aby sa opila, ale aby sa pripilo na 
nejakú príležitosť. Veľa alkoholu sa vtedy nevypije. 
Ja som už alkohol užil, nie na diskotéke alebo zábave, ale pri oslave 
Nového roka, birmovke, oslave 50-ky. Veľa toho nebolo, a to som už viac 
nechcel, lebo mi to nechutilo. 
Podľa mňa ľudia, ktorí pijú alkohol deň čo deň, sú chudáci. Míňajú 
peniaze - namiesto toho, aby si kúpili niečo na jedenie alebo šaty, ich 
dajú na alkohol. Ďalej si ničia organizmus.
Ja sám by som v budúcnosti chcel piť alkohol len v normálnych 
množstvách, aj to len pri oslavách. Tak ako opilci určite nie. Keby som 
vyzeral tak, ako oni, hanbil by som sa za seba. 

Juraj Polakovič

Ja si dám alkohol len príležitostne, pri oslavách. Keď chodíme šibať, tak 
nám ponúkajú pohárik. U nás doma sa alkohol užíva len raz za čas, keď 
má niekto narodeniny alebo meniny. Ja si myslím, že tí, ktorí alkohol 
pijú stále, budú mať z toho následky. A môj zážitok... raz som si vypil 
červeného vína a potom ma bolela hlava. 

Tomáš Vavriňák

ALKOHOL A JA

Alkohol bol metlou ľudstva odnepamäti. 
Svedčí o tom aj niekoľko doložených záznamov 
z minulosti...
Spotreba vína v minulosti v porovnaní                      
s dneškom bola neuveriteľne vysoká. Doklady 
zo stredoveku hovoria o priemernej spotrebe 
dvoch, dokonca až štyroch litrov vína na osobu 

bez ohľadu na pohlavie, vek či spoločenské 
postavenie. A pivo sa pilo ešte vo väčšom 
množstve. A dôvody? Bolo to veľmi jednoduché: 
tak ako na celom kontinente, aj u nás sa                                                                                                 
v stredoveku používali potraviny konzervované 
soľou. Solenie potravín znamenalo ich 
trvanlivosť  a víťazstvo nad ročným obdobím.        

A preto smäd musel byť skutočne veľký. 
Príčinou takejto vysokej spotreby alkoholu 
mohla byť aj nekvalitná voda. Toto je len 
zopár zaujímavostí z knihy Vladimíra Tomčíka                   
S vareškou dvoma tisícročiami. Tak či onak, 
alkohol zostáva škaredým tieňom ľudstva... 
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IDEÁLNA ŠKOLA

Na hodinách fyziky sa žiaci učili (a učia)
zábavne a zaujímavo

Našich zhovorčivých tretiakov sme sa 
spýtali, ako si predstavujú ideálnu školu.                                     
A na porovnanie sme tú istú otázku položili aj 
siedmakom...

Ako to vidia tretiaci: 
Tánička: Ideálna škola by mala vyzerať tak, 
že by sme sa nemuseli učiť. A boli by sme na 
počítači, len by sme sa celý deň hrali a mohli 
by sme cez hodiny jesť. Cez prestávky by sme 
mohli behať po chodbe. Cez hodiny by sme sa 
mohli rozprávať.  A mohli by sme sa rozdeliť 
na chlapcov a dievčatá. A mohli by sme sa biť. 
Marcelka: Ideálna škola by podľa mňa vyzerala 
tak, že jeden deň by bola telesná. Druhý deň 
by sme mali zase matematiku. Tretí deň by mi 
nevadilo, keby sme išli von. Štvrtý deň telocvik, 
piaty informatiku. Škola by začínala o 10-tej. 
Nikdy by sme nemali písomky. Boli by tam 
dobrí učitelia a učiteľky. 

Nikolka: Ideálna škola by mala vyzerať veselo. 
Vyučovanie by začínalo o 12:00 a vyučovanie 
by trvalo iba dve hodiny. ...chcem tam mať 
krásne učiteľky.
Erik: Mne by sa páčila škola, kde sa učí bojové 
umenie a aby tam boli len hodiny počítačov.

A čo siedmaci?
XY: Moja vysnívaná škola by bola asi taká, že 
by tam boli pekní chlapci. Namiesto učiteľov 
by nás učil Justin Bieber. A učili by sme sa len 
3-krát do týždňa. Chodili by sme na výlety 
do Ameriky. Každý by mal vlastný notebook, 
na ňom by sme si robili aj poznámky. Z neho 
by sme sa aj učili a nemuseli by sme si nosiť 
učebnice. 
Marcel: Mohli by tu byť športové triedy, 
mohli by sme sa učiť bojové umenia, ďalej 
viac hodín IKT a telesnej, mladšie učiteľky, 
mohli by tu lepšie variť, mohli by sme mať na 

každej hodine notebook, do ktorého by sme 
si písali poznámky, zábavnejšie a voľnejšie 
hodiny, modernejšie triedy, nemuseli by sme 
mať anglický jazyk, nemuseli by sme písať 
písomky...
Oliver: Mne sa školský systém páči, len by 
som zmenil obedy, aby sme nemuseli čakať 
v rade, aby boli stoly s tlačidlami a zo stola 
by sa vysunul obed. A tiež by som chcel, aby 
boli krúžky každý deň. Podľa našich predstáv. 
A každý deň by sme mohli mať len 4 hodiny.  
Inak sa mi ostatné páči. ... a ešte nové žalúzie. 
A pekné učiteľky.
Dominika: Ideálna škola by mala byť takáto: 
mali by sme viac prázdnin, chodili by sme viac 
na výlety, chodili by sme neskoršie do školy 
(8:15), na obedoch viac jedál na výber, v triede 
menej žiakov, nepísali by sme stále písomky. 

Fyzika je plná nádherných zaujímavých vecí, len ich treba odhaliť...

Aj fyzika môže byť zaujímavá a zábavná Šiestaci o tom vedia svoje
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Učitelia sa dozvedeli niekoľko 
noviniek z oblasti vzdelávania 

s podporou IKT
Portál Planéta vedomostí je už istý čas 
niektorým našim vyučujúcim dobre známy. 
Pracovné zošity a niekoľko noviniek z tejto 

oblasti nám do školy prišiel predstaviť                        
a ponúknuť zamestnanec firmy Raabe. 

TRETIACI
BÁSNILI

VÝSTAVA
VTÁKOV

Sedí vrabec na plote
a čviriká o robote,

keď bol s pinkou Tinkou
na výstave vtákov.
Keby ste to videli,
ako rýchlo leteli:
orol, sokol, výr – 
to bol skvelý tím.

Plameniak, páv, papagáj,
vyhrali tú súťaž vraj.

Svojim krásnym perím,
Očarili – verím.

Natália Blatnická, 3. ročník

ZIMNÉ
RÝMY

Rým je ako dom,
a dom je ako strom.
Vôkol je biely svet,

všade sa jagá zimný kvet.
Mačacie labky v snehu,
vedú oblúkom k brehu.

Kuchárka metelica,
varí sťa vrtká veverica.

Marcela Tomašovičová, 3. ročník

ZAPÍNANIE
GOMBÍKOV

Prvý gombík – ujko Bombík.
Druhý gombík – strýčko Jombík.

Už sme celí gombíkatí,
nestratia sa naše šaty.

Dominik Múčka, 3. ročník

MOJA
MAČKA

Keď som bola ešte malá,
s mačkou som sa rada hrala.

Ušká mala maličké, 
túlila sa k mamičke.

Mamička ju zohrievala,
teplé mliečko jej dávala.
S klbkom vlny sa hrávala

i kačky nám naháňala.
Rástla rýchlo ako z vody,
teraz do susedov chodí.

Viktória Režnáková, 3. ročník



6 LIENKA

Vo februári decká súťažili v prednese
poézie a prózy – už tradične sa u nás konal

Hollého pamätník

Výsledky:
1. stupeň:
Poézia:
1. miesto: Šimon Horváth, 4. ročník
2. miesto: Aleš Michalica, 2. ročník
3. miesto: Peter Kučera, 4. ročník

Próza:
1. miesto: Matúš Kuba Danaj
2. miesto: Veronika Bokorová
2. miesto: Natália Blatnická

2. stupeň:
II. kategória
Poézia:
1. miesto: Eva Sobotová, 5. ročník

Próza:
1. miesto: Martina Čápková, 6.A
2. miesto: Alexandra Šimončičová, 6.A
   Kristína Šipková, 6.A  
3. miesto: Lukáš Padyšák, 5. ročník
  Dominika Kučerová, 7. ročník 

III. kategória
Poézia: 
1. miesto: Paola Pangalloová, 9. ročník
2. miesto: Michaela Petra Vagovičová, 9. ročník
3. miesto: Dominika Vargová, 8. ročník

Próza:
1. miesto: Lucia Lackovičová, 8. ročník

V plnom nasadení

Verdikt poroty

Napätie medzi súťažiacimi by sa dalo krájať
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Športové okienko

Stolnotenisový
talent

Úspech nášho strelca

Zdá sa, že v stolnom tenise nám rastie nový talent.  Martina 
Čápková, hoci má iba dvanásť rokov, vyhrala stolnotenisový 
turnaj Trakovická loptička, ktorého sa zúčastnili žiačky 
a žiaci z dvanástich škôl Trnavska a Hlohovecka, a to 
Trakovíc, Jaslovských Bohuníc, Leopoldova, Bojničiek, 
Suchej nad Parnou, Brestovian, Špačiniec, Červeníka, 
Malženíc, dvoch škôl z Hlohovca a Trnavskej Vančurovej. 
Spomedzi  dievčat bez rozdielu vekových kategórií nenašla 
počas celého turnaja premožiteľku a jediný set stratila vo 
finále, kde zvíťazila nad Nemčekovou z Trakovíc  3 : 1. 
Martinka bola líderkou nášho dievčenského družstva aj v 
bojoch o majstra okresu. Dievčatá obsadili spomedzi škôl 
vidieka 2. miesto.
Chlapci skupinu vidieckych škôl vyhrali a v okresnom 
finále podľahli žiakom zo ZŠ Spartakovská Trnava. 
Niektorí naši žiaci už nastupujú aj v stolnotenisových 
zápasoch  mužskej súťaže a aj spoločné tréningy s mužmi, 
okrem ich žiackych tréningov, posúvajú ich výkonnosť 
dopredu a posilňujú sebavedomie.
Martine, ale aj ostatným členom stolnotenisového družstva 
blahoželáme a držíme palce.

Je určite škoda, že deviatak Juraj 
Polakovič už končí školskú dochádzku 
v našej škole.
Je to všestranný športovec a jeho 
skromná a vyrovnaná povaha, doplnená 
telesnou schránkou a fyzickým fondom 
z neho robí športovca na pohľadanie. 
Posledný veľký úspech dosiahol 19. 
februára 2013 na Majstrovstvách kraja 

v streľbe zo vzduchovej pušky v Holíči, 
kde vyhral kategóriu starších žiakov a 
zabezpečil si postup na Majstrovstvá 
SR, ktoré sa budú konať v Spišskej 
Novej Vsi. 
Želáme mu veľa úspechov a presnú 
mušku a veríme, že to bude pre neho 
dôstojná rozlúčka so športovými 
aktivitami na našej škole.

Martinka Čápková a jej 1. miesto v trakovickej loptičke

Úspešný strelec Juraj Polakovič
na masjtovstvách kraja získal 1. miestoJurajovi to s medajlou za streľbu pristane
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Volejbal

Vybíjaná dievčatá

Možno smolné vylosovanie a maródka                                 
v dievčenskom družstve spôsobili, že chlapci 
ani dievčatá na majstrovstvách okresu vo 
volejbale neobhajujú  vlaňajšie umiestnenia, 
a to tretie miesta v okrese. Zo skupín sme 

nepostúpili a tak sa teraz musíme sústrediť na 
dlhodobú súťaž  v mini a midi cool voleybale. Je 
to hra na menšom ihrisku a s menším počtom 
hráčov, skôr pripomínajúca plážový volejbal, 
ale zasa umožňujúca športovanie väčšej 

skupine a aj menej talentovaných detí. Súťaž je 
dlhodobá a prebehne v kategóriách mladších 
žiakov a žiačok a starších žiakov a žiačok. 

 Po víťazstve v skupine postúpili naša 
mladšie žiačky, pre ktoré je vybíjaná určená, do 
okresného finále, ktoré sa uskutočnilo v Trnave 
v Mestskej športovej hale 27. februára 2013.
Najprv bojovali o víťazstvo v skupine vidieckych 

škôl, kde obsadili druhé miesto po prehre s 
Voderadmi a víťazstve nad Ružindolom. 
Víťazi skupín vidiek a mesto nastúpili do 
bojov o majstra okresu a druhí zo skupín, teda 
aj naše dievčatá o celkové tretie miesto. Los 

nám určil ZŠ K. Mahra Trnava. Prvý polčas 
skončil remízou a po prehre v druhom polčase 
nám zostala iba štvrtá priečka. Svoje zohrala 
adaptácia na priestor v športovej hale, ale aj 
štvrté miesto v okrese je krásnym umiestnením.

Mgr. Pavol Kaššák

Naše baby majú presnú mušku


